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Abstracts

Abstract

Historical evidence of enslaved people and Black Loyalists testifies to how slavery linked the Maritime and Caribbean colonies. These sources sometimes offer evidence about the emotions, attitudes, and actions of Black people who faced and confronted extreme violence. Free and enslaved Black people grappled with their own unfreedom as well as the oppression of their West Indian counterparts. The variations among their lives underscore the swath of outcomes and struggles that Black people endured within the transatlantic networks of slavery, but they also testify to the opportunities they seized for autonomy and the hopes and values they carried with them.
Résumé

Des témoignages historiques d’esclaves et de Loyalistes noirs attestent de la façon dont les colonies des Maritimes et des Antilles furent liées par l’esclavage. Ces sources fournissent parfois des preuves des émotions, des attitudes et des actions de personnes noires qui furent confrontées à une violence extrême. Les Noirs affranchis et les esclaves noirs étaient aux prises avec leur propre non-liberté et faisaient face à la même oppression que leurs pairs antillais. Les variations qu’on observe dans leurs vies soulignent toute la gamme des conséquences subies et des luttes menées par les Noirs dans les réseaux esclavagistes transatlantiques, mais témoignent également des occasions qu’ils saisirent pour devenir autonomes et des espoirs et des valeurs qu’ils portaient.
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